
PROTOKÓŁ NR LXX/2023
z sesji Rady Powiatu Sieradzkiego

VI kadencji odbytej w dniu 28 grudnia 2023 roku 
godz. 1000 sala 113 Starostwa Powiatowego

Plac Wojewódzki 3 w Sieradzu

1. Otwarcie LXX sesji Rady Powiatu Sieradzkiego.
Przewodnicząca Rady Powiatu Sieradzkiego Olga Kołoszczyk na podstawie art. 15 

pkt 7 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym, zwołała na dzień  
28 grudnia 2023 roku na godz. 1000 LXX sesję Rady Powiatu Sieradzkiego VI kadencji 2018-
2024.  Przewodnicząca  Rady  Powiatu  o  godz.  1005 otworzyła  obrady Rady  Powiatu 
Sieradzkiego.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Zarządu:
1. Mariusz Bądzior – Starosta Sieradzki 
2. Kazimiera Gotkowicz – Wicestarosta
3. Tomasz Baliński – Członek Zarządu 
4. Jan Hankiewicz – Członek Zarządu
5. Artur Sterna – Członek Zarządu. 

Ponadto obecni byli:
1. Iwona Piekarczyk – Skarbnik Powiatu 
2. Katarzyna Dąbrowska – Sekretarz Powiatu
3. Tomasz Frątczak – radca prawny 
4. Katarzyna Palma – Naczelnik Wydziału Budżetu i Finansów
5. Agnieszka Płuciennik – Naczelnik Wydziału Geodezji i Kartografii
6. Witold Romek – Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu
7. Marcin Majewski – Naczelnik Wydziału Organizacyjnego
8. Robert Piątek – Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Sieradzu
9. Krystyna Marcińczak – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Sieradzu
10. Alicja Gonera – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Sieradzu
11. Małgorzata Kamińska Chruścicka – Dyrektor Centrum Usług Wspólnych w Sieradzu
12. Agata Janiak – Dyrektor Placówki Opiekuńczo Wychowawczej w Tomisławicach
13. Sławomir Janiak – Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Biskupicach
14. Katarzyna Jaworska Lisowska – Dyrektor Powiatowego Zespołu Szkół nr 2 w Sieradzu
15. Jowita Królikowska – Dyrektor I Liceum Ogólnokształcącego w Sieradzu 
16. Jolanta Nowicka – Dyrektor Środowiskowego Domu Samopomocy w Sieradzu 
17. Urszula Świniarska – Dyrektor II Liceum Ogólnokształcącego w Sieradzu 
18. Józef Swaczyna – Starosta Strzelecki.
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 oraz załącznik nr 2 do protokołu.

Przewodnicząca  Rady  Olga  Kołoszczyk  po  sprawdzeniu  kworum  stwierdziła,  że  
w sesji bierze udział 21 radnych, obrady sesji są prawomocne. 
Obecni radni:

1. Tomasz Baliński
2. Mariusz Bądzior
3. Sławomir Bruś
4. Andrzej Czyżak
5. Sylwia Dęga-Frątczak
6. Kazimiera Gotkowicz
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7. Jan Hankiewicz
8. Daniel Joachimiak 
9. Jan Kołodziejczyk
10. Olga Kołoszczyk
11. Michał Ławniczak
12. Michał Pabich
13. Daniel Palma
14. Marek Płóciennik
15. Małgorzata Rojanek
16. Artur Sterna
17. Maciej Sulgan
18. Michał Terka 
19. Grzegorz Wardęga
20. Konrad Wilczyński
21. Michał Wzgarda
22. Krzysztof Żubrowski

Lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

2. Przyjęcie porządku obrad LXX sesji Rady Powiatu Sieradzkiego
1. Otwarcie LXX sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 
2. Przyjęcie porządku obrad LXX sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
4. Informacja Starosty Sieradzkiego o działalności Zarządu Powiatu Sieradzkiego w 

okresie od LXVIII do LXX sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 
5. Wystąpienie przybyłych gości. 
6. Wystąpienia radnych. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Sieradzkiego na lata 2024-2036. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Sieradzkiego na 2024 rok: 

a) przedstawienie przez Przewodniczącego Zarządu Powiatu projektu uchwały 
    budżetowej; 
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 
c) odczytanie opinii komisji stałych rady, w tym Komisji Budżetu i Finansów, jako
    wiodącej; 
d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej; 
e) głosowanie i podjęcie uchwały budżetowej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-
2036. 

10.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sieradzkiego na 2023 rok. 
11.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków budżetowych, które w roku 2023 nie 

wygasają z upływem roku budżetowego. 
12.Sprawy różne. 
13.Zamknięcie obrad LXX sesji Rady Powiatu Sieradzkiego 

Uwag nie wnoszono. 
Głosowanie:
 ZA (21 głosów)
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Tomasz  Baliński,  Mariusz  Bądzior,  Sławomir  Bruś,  Andrzej  Czyżak,  Sylwia  Dęga-
Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan Kołodziejczyk, 
Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Michał Pabich, Daniel Palma, Marek Płóciennik, 
Małgorzata  Rojanek, Artur  Sterna,  Maciej  Sulgan,  Grzegorz  Wardęga,  Konrad 
Wilczyński, Michał Wzgarda, Krzysztof Żubrowski.

 PRZECIW (0 głosów)
 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów)
 NIEOBECNI (1 radny) 

Michał Terka
Porządek obrad został przyjęty. 

3.  Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków
Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk zaproponowała, aby w skład Komisji Uchwał 

i  Wniosków  weszli:  radny  Krzysztof  Żubrowski,  radny  Sławomir  Bruś,  radny  Andrzej 
Czyżak. Radni wyrazili zgodę na udział w pracach komisji.
Głosowanie składu Komisji:
 ZA (21 głosów)

Tomasz  Baliński,  Mariusz  Bądzior,  Sławomir  Bruś,  Andrzej  Czyżak,  Sylwia  Dęga-
Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan Kołodziejczyk, 
Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Michał Pabich, Daniel Palma, Marek Płóciennik, 
Małgorzata  Rojanek, Artur  Sterna,  Maciej  Sulgan,  Grzegorz  Wardęga,  Konrad 
Wilczyński, Michał Wzgarda, Krzysztof Żubrowski.

 PRZECIW (0 głosów)
 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów)
 NIEOBECNI (1 radny) 

Michał Terka
Skład Komisji w proponowanym składzie został przyjęty. 

4.  Informacja  Starosty  Sieradzkiego  o  działalności  Zarządu  Powiatu  Sieradzkiego  
w okresie od LXVIII do LXX sesji Rady Powiatu Sieradzkiego

Starosta  Sieradzki  Mariusz  Bądzior  zabierając  głos  przedstawił  ww.  informację. 
„Przedstawiam  informację  o  działaniach  i  inicjatywach  Zarządu  Powiatu  Sieradzkiego, 
obejmującą okres od LXVIII sesji Rady Powiatu Sieradzkiego tj. od 28 listopada 2023 roku. 
W tym okresie  Zarząd Powiatu  odbył  4  posiedzenia,  na  których omówił  bieżące  zadania 
Powiatu, podjął 11 uchwał oraz wiele decyzji.

Od uchwalenia budżetu do dnia dzisiejszego budżet Powiatu Sieradzkiego na 2023 
rok  uległ  zwiększeniu  o  kwotę  34.761.015,13  zł  i  po  stronie  dochodów,  wydatków, 
przychodów
i rozchodów wynosi 234.933.438,28 zł. W okresie od LXVIII sesji Rady Powiatu do dnia 
dzisiejszego Zarząd Powiatu podjął 3 uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2023 rok. 
Przedmiotem obrad dzisiejszej  Sesji  Rady Powiatu będą zmiany w budżecie na 2023 rok 
polegające  na  zmniejszeniu  dochodów  i  wydatków  o  kwotę  2.700.000  zł.  Szczegóły 
planowanych zmian dochodów i wydatków zostały przedstawione w projekcie uchwały Rady 
Powiatu  w sprawie  zmian  w budżecie  Powiatu  Sieradzkiego  na  2023  rok.  Stosownie  do 
wymogów ustawy o finansach publicznych i podjętych uchwał przez Radę Powiatu w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie Powiatu Sieradzkiego na 2023 rok z dnia 28 listopada 2023 
roku  oraz  z  dnia  15  grudnia  2023  roku  Zarząd  Powiatu  podjął  2  uchwały  w  sprawie 
wykonania  uchwały  Rady  Powiatu,  w  których  ustalono  szczegółowy  plan  dochodów
i  wydatków  w  podziale  na  paragrafy  i  poszczególne  jednostki.  Kierownicy  jednostek 
organizacyjnych  powiatu  zostali  poinformowani  o  wprowadzonych  zmianach  w  budżecie 
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powiatu wynikających z uchwały Rady Powiatu w celu wprowadzenia stosownych zmian
w planach finansowych. Uchwały Rady Powiatu dotyczące wprowadzenia zmian w budżecie 
na 2023 rok zostały przekazane do Regionalnej Izby Obrachunkowej Zespół Zamiejscowy
w Sieradzu zgodnie z wymogami ustawy o samorządzie powiatowym.
W zakresie oświaty, kultury i sportu

Przekazano  i  rozliczono  dotacje  dla  szkół  niepublicznych  o  uprawnieniach  szkół 
publicznych działających w powiecie. Wydano 1 skierowanie do kształcenia specjalnego i do 
młodzieżowego ośrodka socjoterapii. Uchwałą Nr 905/2023 Zarządu Powiatu Sieradzkiego 
z  dnia  29  listopada  2023  r.  przyznano  nagrody  za  osiągnięcia  w  dziedzinie  twórczości 
artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury w 2023 r. Uchwałą Nr 901/2023 Zarządu 
Powiatu  Sieradzkiego  z  dnia  20  listopada  2023  r.  powołano  komisję  konkursową  do 
opiniowania  ofert  złożonych  w  otwartym  konkursie  ofert  na  powierzenie  prowadzenia 
punktów  przeznaczonych  do  udzielania  nieodpłatnej  pomocy  prawnej  lub  świadczenia 
nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego na terenie powiatu sieradzkiego w 2024 roku oraz 
regulaminu pracy komisji konkursowej. Przeprowadzono posiedzenie Komisji Konkursowej. 
Prowadzenie punktu nieodpłatnej pomocy prawnej w Błaszkach oraz punktu nieodpłatnego 
poradnictwa  obywatelskiego  w Sieradzu  powierzono  Fundacji  Młodzi  Ludziom w Łodzi. 
Podpisano Porozumienie w sprawie udzielania w 2024 roku nieodpłatnej pomocy prawnej na 
obszarze  powiatu  sieradzkiego  z  Radą  Okręgowej  Izby  Radców Prawnych  w Łodzi  oraz 
Okręgową Radą Adwokacką w Łodzi.  W listopadzie  2023 roku w punktach nieodpłatnej 
pomocy prawnej oraz nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego udzielono 83 porady - koszt 
jednej porady wyniósł 266,02 zł.
W zakresie architektury i budownictwa

W okresie międzysesyjnym wydano ogółem 56 decyzji administracyjnych w sprawach 
określonych ustawą Prawo budowlane, w tym 32 decyzje pozwolenia na budowę. Przyjęto 
101  zgłoszeń  robót  budowlanych  nie  wymagających  pozwolenia  na  budowę.  Wydano17 
postanowień  administracyjnych.  Przeprowadzono  weryfikację  61  projektów budowlanych. 
Zarejestrowano i wydano 48 dzienników budowy. Prowadzono Rejestr Wniosków, Decyzji  
i Zgłoszeń oraz Biuletyn Informacji Publicznej zgodnie z Prawem budowlanym.
W zakresie rolnictwa i ochrony środowiska 

Przeprowadzono  21  kontroli  działek  leśnych  oraz  wszczęto  18  postępowań 
administracyjnych  w  przedmiocie  wydania  decyzji  nakazujących  wykonanie  zabiegów 
pielęgnacyjnych w drzewostanach leśnych. Wystawiono 5 upomnień wzywających właścicieli 
lasów do wykonania zabiegów pielęgnacyjnych w wydanych wcześniej decyzjach. W ramach 
wszczętych postępowań administracyjnych wydano 10 decyzji  nakazujących właścicielom 
lasów wykonanie zabiegów pielęgnacyjnych w drzewostanach leśnych. Dokonano pomiaru
i wycechowania drewna pozyskanego w lasach niestanowiących własności Skarbu Państwa
o łącznej masie ok. 17 m3  oraz wydano 6 świadectw legalności pozyskania drewna. Wydano 
99  zaświadczeń  stwierdzających  czy  działki  będące  przedmiotem  zbycia  są  objęte 
uproszczonym  planem  urządzenia  lasu  lub  decyzją  Starosty  wydaną  na  podstawie 
inwentaryzacji  stanu  lasu.  Dokonano  3  oględzin  w  terenie  drzew  wnioskowanych  do 
usunięcia i wydano 6 decyzji zezwalających na usunięcie drzew w myśl ustawy o ochronie  
przyrody  oraz  8  decyzji  zmieniających  wcześniej  wydane  zezwolenia.  Do  publicznie 
dostępnego wykazu danych o dokumentach zawierających informacje o środowisku i jego 
ochronie (ekoportal)  wprowadzono 35 dokumentów. Przeprowadzono 3 kontrole nasadzeń 
zastępczych.  Nie  stwierdzono  nieprawidłowości.  W  związku  z  tym  wydano  decyzję  
o  umorzeniu  naliczonej  opłaty  za  usunięcie  drzew.  Wydano  3  decyzje  zezwalające  na 
zbieranie  odpadów  oraz  jedną  decyzję  zmieniającą  zezwolenie  na  emisję  gazów 
cieplarnianych. Przeanalizowano i przyjęto aktualizację zgłoszenia instalacji wytwarzającej 
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pole elektromagnetyczne tj. instalacji radiokomunikacyjnych zlokalizowanej w Sieradzu przy 
ul. Zakładników.
W zakresie geologii

Wydano  2  decyzje  w  sprawie  zatwierdzenia  projektu  robót  geologicznych  na 
wykonanie  dwóch  ujęć  wód  podziemnych  w  miejscowościach:  Duszniki,  gm.  Warta
i Mantyki, gm. Wróblew; 1 decyzję w sprawie zatwierdzenia dokumentacji hydrogeologicznej 
ustalającej zasoby eksploatacyjne ujęcia wód podziemnych w Dusznikach, gm. Warta oraz 
decyzję  umarzającą  postępowanie  dotyczące  stwierdzenia  wygaśnięcia  koncesji  na 
wydobywanie kopaliny ze złoża kruszywa naturalnego w miejscowości Ruda, gm. Sieradz.

Wystosowano  zawiadomienie  o  wszczęciu  postępowania  dotyczącego  wniosku
o  zatwierdzenie  projektu  robót  geologicznych  na  wykonanie  ujęcia  wód  podziemnych
w Emilianowie, gm. Błaszki. Przekazano do organu właściwego, tj. Marszałka Województwa 
Łódzkiego,  pisma  w  sprawie  uzgodnienia  projektów  decyzji  o  warunkach  zabudowy  
w zakresie udokumentowanych złóż kopalin i  wód podziemnych, inwestycji  planowanych 
w miejscowości Bogumiłów, gm. Sieradz.
W zakresie geodezji i kartografii

Wydano 41 postanowień w sprawie wyłączenia gruntów z produkcji rolnej, 3 decyzje 
zezwalające na wyłączenie gruntów z produkcji rolniczej oraz 4 decyzje naliczające opłatę
z  tytułu  wyłączenia  gruntów  z  produkcji  rolniczej.  Uzgodniono  97  projektów  decyzji
o  warunkach  zabudowy  w  zakresie  ochrony  gruntów  rolnych.  Rozpatrzono  2  sprawy
i  wydano  1  decyzję  dotyczącą  gleboznawczej  klasyfikacji  gruntów.  Wydano  decyzję
w  sprawie  ustalenia  kierunku  rekultywacji  gruntów.  Wydano  postanowienie  w  sprawie 
kosztów  postępowania  administracyjnego.  Rozpatrzono  3  sprawy  dotyczących  ewidencji 
gruntów i budynków oraz 2 sprawy dotyczące rekultywacji gruntów. Odebrano i rozliczono 
wykonanie prac „Sporządzenie projektu ustalenia gleboznawczej klasyfikacji gruntów oraz 
sporządzenie  dokumentacji  geodezyjno-kartograficznej  do  ujawnienia  zmian  w  operacie 
ewidencji gruntów”. Odebrano wykonanie prac dotyczących uzupełnienia numerycznej bazy 
ewidencji gruntów i budynków w zakresie mapy ewidencji z postaci hybrydowej do postaci 
obiektów  bazy  danych  ewidencyjnych  dotyczących  działek,  konturów  i  użytków,  bez 
ustalania  granic  dla  gminy  Sieradz  i  gminy  Klonowa.  Wprowadzono  do  Rejestru  cen 
nieruchomości  dane  ze  108  aktów  notarialnych.  Udostępniono  ze  zbioru  rejestru  cen 
nieruchomości  834 dane.  Wprowadzono 755 zmian w ewidencji  gruntów i  budynków na 
podstawie wpływających dokumentów, wydano 351 wypisów z rejestru ewidencji gruntów 
i  budynków,  udzielono  41  odpowiedzi  na  zapytania  kierowane  do  ewidencji  gruntów
i budynków, wydano 119 wyrysów oraz 331 map do celów opiniodawczych. Przyjęto 21 
dokumentacji projektowych, 266 operatów technicznych, zgłoszono 230 prac geodezyjnych.
W zakresie komunikacji i transportu
W  okresie  międzysesyjnym  wydano  1.645  decyzji  o  rejestracji  pojazdów,176  decyzji
o  wyrejestrowaniu  pojazdów,  1.041 dowodów rejestracyjnych. Przyjęto  581 zawiadomień
o zbyciu pojazdów. Wydano 201 praw jazdy oraz 36 decyzji o cofnięciu i zatrzymaniu prawa 
jazdy.  Utworzono  105  Profili  Kandydata  na  Kierowcę  oraz  53  Profile  Kierowcy 
Zawodowego. Przeprowadzono kontrolę Ośrodków szkolenia kandydatów na kierowców oraz 
2  kontrole  Stacji  kontroli  pojazdów.  Wydano  2  zaświadczenia  na  przewozy  drogowe  na 
potrzeby  własne  oraz  3  wypisy;  1  zaświadczenie  o  sytuacji  finansowej  przedsiębiorcy 
ubiegającego się o licencję wspólnotową; 5 decyzji zmiany rozkładów jazdy do wydanych 
zezwoleń na przewóz osób. Dokonano przedłużenia ważności 4 legitymacji instruktora nauki 
jazdy.  Zgłoszono  4  kandydatów  na  instruktora  nauki  jazdy  na  egzamin  przez  komisją 
powołaną przez Wojewodę.
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W zakresie inwestycji i zarządzania nieruchomościami
Wykonywano  czynności  związane  z  bieżącym  administrowaniem  nieruchomości, 

naliczaniem należności za nieruchomości udostępnione z zasobu Skarbu Państwa i Powiatu 
Sieradzkiego, obsługę finansową lokali mieszkalnych należących do zasobu Skarbu Państwa. 
Nadzorowano realizację umowy o powierzenie grantu w projekcie „Dostępna Szkoła”. Trwa 
realizacja  inwestycji  pod  nazwą:  Modernizacja  budynku  „C”  Starostwa  Powiatowego
w  Sieradzu,  celem  poprawy  efektywności  energetycznej  i  dostępności  dla  osób 
niepełnosprawnych.  Dokonano  sprzedaży  nieruchomości  Powiatu  Sieradzkiego  położonej 
przy   ul.  Mickiewicza  4  w  Sieradzu.  Podpisano  umowę  z  Wojewodą  Łódzkim
o dofinansowanie inwestycji  pod nazwą ”Budowa placówki  opiekuńczo – wychowawczej
w  Sieradzu  wraz  z  infrastrukturą  towarzyszącą  i  wyposażeniem”.  Podpisano  umowę  na 
wykonanie robót budowlanych dla zadania inwestycyjnego pod nazwą: „Termomodernizacja 
budynku  Powiatowego  Zespołu  Szkół  w  Warcie  wraz  z  montażem  odnawialnych  źródeł 
ciepła i energii elektrycznej”.
W zakresie organizacyjnym

W okresie międzysesyjnym do Starostwa Powiatowego w Sieradzu wpłynęło   2.388 
pism w formie tradycyjnej oraz 557 pism za pośrednictwem Elektronicznej Platformy Usług 
Administracji  Publicznej  ePUAP.  Składano  meldunki  do  Wydziału  Bezpieczeństwa
i Zarządzania Kryzysowego Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi o ilości uchodźców 
z  Ukrainy  przebywających  na  terenie  powiatu.  Udzielano  odpowiedzi  na  wystosowane 
wnioski o udostępnienie informacji publicznej. Realizowano zadania z zakresu wydawania 
decyzji  dotyczących  sprowadzania  zwłok  z  zagranicy.  Trwają  prace  związane
z  przygotowaniem Kwalifikacji  Wojskowej,  która  odbędzie  się  w  I  kwartale  2024  roku. 
Dokonano  rozliczenia  dotacji  otrzymanej  z  Wydziału  Bezpieczeństwa  i  Zarządzania 
Kryzysowego  Łódzkiego  Urzędu  Wojewódzkiego  z  przeznaczeniem  na  doposażenie 
Powiatowego Magazynu Przeciwpowodziowego. Przeniesiono Powiatowy Magazyn Sprzętu 
Obrony Cywilnej oraz Magazyn Ochrony Przeciwpowodziowej do nowego obiektu przy ulicy 
Warneńczyka  1  w  Sieradzu.  Pracownicy  Wydziału  uczestniczyli  w  ćwiczeniach 
organizowanych  przez  9  Łódzką  Brygadę  Obrony  Terytorialnej  pod  kryptonimem 
„POMOCNA  ENERGIA  2023”  organizowanych  na  terenie  miasta  Poddębice  oraz
w  ćwiczeniach  aplikacyjnych  sprawdzających  realizację  procedur  systemu  zarządzania 
kryzysowego pod kryptonimem „LIBERO 2023”. Zakupiono 32 zestawy komputerowe, 11 
stacji roboczych oraz 10 komputerów przenośnych z programu „Cyfrowy Powiat”.
W zakresie promocji powiatu 

Odpowiadano na prośby o patronaty honorowe Starosty Sieradzkiego. Dystrybuowano 
materiały  promocyjne  i  gadżety  na  imprezy  organizowane  przez  jednostki  organizacyjne 
powiatu  oraz  inne  podmioty.  Przygotowano  listy  gratulacyjne  i  podziękowania  na 
uroczystości  w których uczestniczyły władze powiatu oraz objęto patronatem honorowym 
Starosty  Sieradzkiego.  Prowadzone są  bieżące  działania  rejestracji  i  udzielania  informacji 
stowarzyszeniom  i  fundacjom.  Rejestrowano  stowarzyszenia  wpisane  do  Rejestru 
Stowarzyszeń Zwykłych i  KRS. W sposób ciągły prowadzona jest  kontrola  stowarzyszeń 
zwykłych i rejestrowanych w KRS. Współpracowano z mediami i przygotowano materiały do 
nagrań.  Przygotowano  życzenia  świąteczne  do  mediów.  Przygotowano  i  wysłano  kartki
z  życzeniami  świątecznymi.  Przygotowano  projekty  grafik  na  materiały  promocyjne.  Na 
bieżąco  prowadzona  jest  strona  internetowa  i  facebook  powiatu.  Członkowie  Zarządu 
uczestniczyli  w  imprezach  pod  patronatem  Starosty  Sieradzkiego  oraz  imprezach  na 
zaproszenie.
W zakresie drogownictwa

Przeprowadzono  procedurę  przetargową  i  wyłoniono  dostawcę  paliwa  do 
samochodów  służbowych  Powiatowego  Zarządu  Dróg,  wykonawcę  na  utrzymanie
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i konserwację sygnalizacji świetlnej, wykonawcę na oczyszczanie koszy ulicznych w mieście 
Sieradz.  Trwają  prace  związane  z  opracowaniem  dokumentacji  technicznej  dla  zadania: 
„Modernizacja  drogi  powiatowej  na  terenie  Gminy  Brąszewice  (Brąszewice  -Zabrodzie),
w systemie zaprojektuj i wybuduj. Zadanie realizowane jest  z Rządowego Funduszu Polski 
Ład: Program Inwestycji Strategicznych. Wykonano remonty dróg masą na gorąco w ilości 
1.011  m2 na  drogach  gmin:.  Klonowa,  Złoczew,  Sieradz,  Burzenin,  Goszczanów,  Miasta 
Warta oraz Miasta Sieradz.  Wykonano remonty dróg masą na zimno w ilości  115 m2 na 
drogach gmin: Warta, Błaszki, Miasta Sieradz, Miasta Złoczew, gm. Goszczanów, Złoczew, 
Burzenin, Sieradz oraz Wróblew. Wykonano ścinanie poboczy ścinarką w ilości 46.000 m2 na 
drogach: Goszczanów – Ziemięcin, Morawki – Kalinowa, Błaszki – Golków, Witów – Wola 
Będkowska. Prowadzono prace związane z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych.
W zakresie polityki społecznej

W rodzinnych  formach  pieczy  zastępczej  107  rodzinach  zastępczych  i  Rodzinnym 
Domu  Dziecka  przebywa  148  dzieci.  Przyznano  łącznie  12  świadczeń  dla  rodzin 
zawodowych oraz niezawodowych i spokrewnionych. Wypłacono 6 świadczeń na pokrycie 
kosztów  utrzymania  dzieci  w  rodzinnym  domu  dziecka  oraz  niezbędnych  kosztów 
związanych  z  potrzebami  przyjmowanego  dziecka.  W  ramach  zadań  PCPR  w  Sieradzu 
udziela  wsparcia  usamodzielnianym  wychowankom  pieczy  zastępczej.  W  omawianym 
okresie wypłacono 13 świadczeń na pomoc w kontynuowaniu nauki oraz jedno na pomoc  
w  zagospodarowaniu.  Wydano  11  decyzji  administracyjnych  dotyczących  umieszczenia
w  domach  pomocy  społecznej  w  Sieradzu  i  Biskupicach,  a  także  5  decyzji  związanych
z  umieszczeniem  uczestników  w  Środowiskowym  Domu  Samopomocy  w  Sieradzu.
W okresie międzysesyjnym wpłynęło łącznie 78 wniosków o dofinansowanie ze środków 
PFRON.  W  ramach  zadań  z  zakresu  rehabilitacji  społecznej  osób  niepełnosprawnych 
finansowanych  ze  środków  PFRON  wydatkowano  1.682  zł  na  turnusy  rehabilitacyjne, 
20.145,55 zł na likwidację barier technicznych oraz 73.855,76 zł na przedmioty ortopedyczne 
i  środki  pomocnicze.  Realizowany program „Aktywny samorząd”  umożliwia samorządom 
włączenie się w aktywne działania na rzecz osób z niepełnosprawnościami. W ramach w/w 
programu  zostało  wypłacone  dofinansowanie  w  łącznej  kwocie  45.760,00  zł,  w  tym 
dofinansowanie do zakupu: wózków i skutera inwalidzkiego o napędzie elektrycznym oraz 
prawa jazdy dla osób z dysfunkcją narządu ruchu.  W ramach programu „Asystent osobisty 
osoby niepełnosprawnej - edycja 2023” 4 asystentów objęło wsparciem 20 podopiecznych ze 
znacznym  stopniem  niepełnosprawności.  W  omawianym  okresie  dwóch  uczestników 
przebywało  w  ośrodkach  całodobowych  w  ramach  programu  „Opieka  Wytchnieniowa”. 
Udzielono również 6 osobom poradnictwa socjalnego w zakresie przeciwdziałania przemocy, 
pobytów wytchnieniowych a także innych tematów z zakresu pomocy społecznej. W dniu 28 
listopada 2023 r. w ramach Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Powiecie 
Sieradzkim do 2030 roku odbyło się spotkanie integracyjne pn.: „To był Świat w zupełnie 
starym stylu”  dla  ponad 100 osób starszych oraz  osób   z  niepełnosprawnością  z  terenu 
powiatu sieradzkiego. W dniach od 25 listopada do 10 grudnia 2023 roku Powiat Sieradzki 
brał  udział  w  kampanii  społecznej  poświęconej  przeciwdziałaniu  przemocy  domowej  – 
Wszyscy  jesteśmy  odpowiedzialni!  W  ramach  akcji  w  Powiecie  Sieradzkim  podjęto 
następujące działania. 4 grudnia 2023 roku w Powiatowej Bibliotece Publicznej w Sieradzu 
odbyło się Seminarium pn. "Oddziaływania korekcyjno - edukacyjne", które są kierowane dla 
sprawców przemocy domowej. W spotkaniu udział wzięło 40 osób, przedstawicieli Zespołów 
Interdyscyplinarnych,  Policji,  Sądu  Rejonowego  w  Sieradzu,  organizacji  pozarządowej,
i  gminnych  komisji  rozwiązywania  problemów  alkoholowych.  8  grudnia  2023  roku
w  Starostwie  Powiatowym  w  Sieradzu  odbyła  się  Powiatowa  Konferencja  pn.  „Oblicza 
współczesnej  przemocy domowej”,  która  zgromadziła  ponad 50 przedstawicieli  placówek 
oświatowych, pomocy społecznej, ochrony zdrowia, Policji, Sądu Rejonowego w Sieradzu
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i  służby  więziennej.  Ponadto  propagowano  informacje  o  kampanii  na  antenie  „Naszego 
Radia”  i  na  stronach  internetowych  Powiatu  Sieradzkiego  oraz  Powiatowego  Centrum 
Pomocy Rodzinie w Sieradzu. W dniu 11 grudnia br. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie 
w Sieradzu złożyło do Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Łodzi wniosek o dofinansowanie ze 
środków  unijnych  w  ramach  perspektywy  finansowej  2021-2027.  W  ramach  w/w 
dofinansowania  zostanie  utworzony  projekt,  którym  będą  objęci  wychowankowie  pieczy 
zastępczej  zarówno  rodzinnej  jak  i  instytucjonalnej  oraz  ich  rodziny,  usamodzielniani 
wychowankowie  pieczy  zastępczej.  Aby  wykorzystać  możliwości  oferowane  w  ramach 
powyższego naboru zaplanowano działania w ramach profilaktyki przeciwdziałaniu przemocy 
domowej oraz wsparcie dla ofiar przemocy domowej.
W zakresie sytuacji na rynku pracy

Liczba bezrobotnych zarejestrowanych w Powiatowym Urzędzie Pracy w Sieradzu na 
dzień 30.11.2023 r. wyniosła 2.142 osoby, w tym 1.075 kobiet. Stopa bezrobocia wg danych 
na dzień 31.10.2023 r. wynosiła 4,7 % w powiecie, 5,3 % w województwie, 5,0 % w kraju.
W okresie międzysesyjnym zarejestrowano łącznie 216 osób bezrobotnych. Wyrejestrowano 
ogółem 108 osób, w tym 42 osoby z powodu podjęcia pracy. Pracodawcy złożyli 108 ofert na 
130 miejsc pracy i miejsca aktywizacji zawodowej. Z rejestrów wyłączono 44 osoby z tytułu: 
prac interwencyjnych, bonu na zasiedlenie, jednorazowych środków na podjęcie działalności 
gospodarczej,  doposażenia lub wyposażenia stanowiska pracy, staży oraz szkoleń . W okresie 
międzysesyjnym  w  tutejszym  Urzędzie  zarejestrowała  się  1  osoba  obywatelstwa 
ukraińskiego. Wpłynęły 33 powiadomienia o powierzeniu wykonywania pracy obywatelom 
Ukrainy. Podpisano 2 umowy w ramach środków Rezerwy Ministra Krajowego Funduszu 
Szkoleniowego na łączną kwotę 10.500 zł.
Informacja stanowi załącznik nr 4

5. Wystąpienie przybyłych gości
Głos  zabrał  Pan  Józef  Swaczyna  Starosta  Strzelecki  oraz  Przedstawiciel  Związku 

Powiatów  Polskich.  Starosta  wyraził  swoje  uznanie  za  tak  szczegółowe  przedstawienie 
informacji z działalności  Zarządu Powiatu Sieradzkiego. Przedstawił jak wygląda sytuacja 
demograficzna,  sytuacja  drogownictwa,  oświaty,  opieki  społecznej  oraz ochrony zdrowia  
w Powiecie Strzeleckim. 

Starosta  Strzelecki  z  ramienia  Związku  Powiatów  Polskich  poinformował,  iż  na 
podstawie Uchwały 12 Zarządu VI kadencji Związku Powiatów Polskich z dnia 25 lipca 2023 
roku  w  sprawie  nadania  odznaczenia  Bene  Meritus  Powiatom  oraz  honorowego  tytuły 
„Samorządowiec 25lecia” na podstawie statutu Związku Powiatów Polskich Zarząd Związku 
Powiatów  Polskich  uchwala  co  następuje:  Celem  wyróżnienia  za  szczególne  osiągnięcia 
wpływające na rozwój polskich powiatów, tym przede wszystkim powodujące podniesienie 
poziomu życia mieszkańców, a także w uznaniu zasług na rzecz Związku Powiatów Polskich 
w 25 rocznicę usamorządowienia wspólnot powiatowych Zarząd Związku Powiatów Polskich 
przyznaje  pani  Kazimierze  Gotkowicz  odznaczenia  Bene  Meritus  Powiatom  oraz  tytuł 
honorowy „Samorządowiec  25- lecia”  99-23. 

Głos  zabrała  Pani  Kazimiera  Gotkowicz  Wicestarosta. Serdecznie  podziękowała 
wnioskodawcom, Staroście oraz Związkowi Powiatów Polskich za przyznane wyróżnienie
i zauważenie wieloletniej pracy. Pani Wicestarosta pracowała na rzecz Powiatu Sieradzkiego
i jego mieszkańców od samego początku istnienia powiatu tj. 25 lat. Podziękowała swoim 
wyborcom  za  mandat  radnego.  Pani  Wicestarosta  podziękowała  również  koleżankom
i kolegom z którymi współpracowała od początku Rady Powiatu Sieradzkiego.

Głos  zabrała  pani  Urszula  Świniarska Dyrektor  II  Liceum  Ogólnokształcącego  
w Sieradzu. Treść wystąpienia:
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„Szanowna Pani Przewodnicząca Rady Powiatu, Panie Starosto, Pani Wicestarosto, 
Państwo Radni Powiatu Sieradzkiego. W mojej wypowiedzi chciałabym odnieść się do uwag, 
zarzutów  stawianych  mnie,  i  nauczycielom  II  Liceum  Ogólnokształcącego  z  Oddziałami 
Dwujęzycznymi  w  Sieradzu  przez  pana  radnego  Macieja  Sulgana.  Ponieważ  minęło  już 
trochę czasu od sesji, na początku przytoczę tę, dosłownie tę wypowiedź pana radnego:

 „Teraz  jeżeli  chodzi  o  rankingi  i  mówimy  tutaj  o  Żeromskim,  dobrze,  chcemy 
rozliczać szkoły Jagiellończyk, Żeromski, rankingi. Czy wszyscy Państwo znają sytuację, do 
mnie się zgłaszają rodzice, grupa rodziców z Żeromskiego, którzy są zaniepokojeni tym, co 
się w tej szkole dzieje. Nauczyciel, który ma 3 promile i uczy dalej. Pani wicestarosto ,czy ja 
może  ja  podaję  jakieś  nieprawdziwe  informacje.  W  tamtym  roku  nauczyciel,  który 
barykadował się przed dziećmi. Rodzice się pytają, dlaczego powiat sieradzki wyraził zgodę 
na przejście pani dyrektor na emeryturę. Czy może dlatego, że ona już nie ma, może dlatego, 
że jeszcze jest zatrudniona w innej szkole, może dlatego nie ma tyle czasu, żeby zajmować się 
placówką. Jest bardzo dużo, jest bardzo dużo lekcji, które się nie odbywają, nie ma zastępstw. 
Nie wiem może w rankingach, może jest w rankingach wyżej Żeromski, bo przychodzą dużo 
lepsze dzieci. Natomiast może, może one się dokształcać muszą niestety na korepetycjach.
I te korepetycje są tam prowadzone i to w bardzo, w bardzo dużym zakresie. O czym mówię, 
no  o  tym,  że  uczniowie  uczęszczają  z  Żeromskiego  na  korepetycje  i  może  dlatego
w rankingach ta szkoła jest tak wysoko, i to wielu uczniów.”

Szanowni Państwo. W pierwszej kolejności chciałabym odpowiedzieć na zarzut, że 
pracuję w innej szkole i nie mam tyle czasu, żeby zajmować się placówką. Pragnę nadmienić, 
że  Dyrektorowi i  wicedyrektorowi szkoły oraz nauczycielowi pełniącemu inne stanowiska 
kierownicze  w  szkole,  a  także  nauczycielowi,  który  obowiązki  kierownicze  pełni
w  zastępstwie  nauczyciela,  któremu  powierzono  stanowisko  kierownicze,  obniża  się 
tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć w zależności od wielkości i typu szkoły oraz 
warunków pracy  lub  zwalnia  się  ich  od  obowiązku  realizacji  zajęć  (art.  42  ust.  6  Karty 
Nauczyciela). Fakt, że dyrektor placówki ma obniżony wymiar pensum zajęć, nie oznacza, że 
nie może  podjąć pracy w drugiej  szkole.  Dyrektor szkoły nie musi  przebywać na terenie 
szkoły przez 8 godzin dziennie, co dokładnie oznacza nienormowany czas pracy dla dyrektora 
szkoły. Dyrektor szkoły sam decyduje kiedy przychodzi do pracy, a kiedy wychodzi z pracy 
w  ramach  40-godzinnego  tygodnia  pracy.  Swoje  obowiązki,  poza  pensum,  realizuję
w  wybranym  przez  siebie  czasie,  ponieważ zadania  dyrektora  szkoły  są  różnorodne
i wymagają mojego zaangażowania w różnych godzinach, dniach, jak również miejscu (w 
szkole i poza placówką). Stąd wynika nienormowany czas pracy dyrektora.

Dlatego  jeszcze  raz  powtórzę,  nie  ma  obowiązku  przebywania  na  terenie  szkoły
w ściśle oznaczonych godzinach (z wyjątkiem godzin, kiedy realizuję zadania dydaktyczne, 
opiekuńcze lub wychowawcze wynikające z obowiązkowego pensum). Godz. pracy mojej 
dostępności są dostępne w sekretariacie i eksponowane na drzwiach.  Ustawa z 26 stycznia 
1982 r. – Karta Nauczyciela – art. 7 ust. 2. Ustawa z 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe– 
art. 68.

Natomiast dodatkowemu ograniczeniu wynikającemu z przepisów antykorupcyjnych, 
pod  którymi  podlegają  dyrektorzy  szkół  prowadzonych  przez  jednostki  samorządu 
terytorialnego nie wolno mi:
 być  członkiem zarządów,  rad  nadzorczych  lub  komisji  rewizyjnych  spółek  prawa 

handlowego;
 być zatrudnioną lub wykonywać inne zajęcia w spółkach prawa handlowego, które 

mogłyby wywołać podejrzenie o ich stronniczość lub interesowność;
 być  członkiem  zarządów,  rad  nadzorczych  lub  komisji  rewizyjnych  spółdzielni,  

z wyjątkiem rad nadzorczych spółdzielni mieszkaniowych;
 być członkiem zarządów fundacji prowadzących działalność gospodarczą;
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 posiadać w spółkach prawa handlowego więcej niż 10 % akcji lub udziały przedsta-
wiające więcej niż 10 % kapitału zakładowego - w każdej z tych spółek,

 prowadzić mi działalności gospodarczej na własny rachunek lub wspólnie z innymi 
osobami.

Wśród tych ograniczeń nie widnieje zatrudnienie w innej szkole. Tym samym mogę pracować 
na podstawie stosunku pracy w innej szkole.

Kolejny problem, który dotyczył mojej osoby – to pytający się pana rodzice mojej  
szkoły, dlaczego organ prowadzący wyraził mi zgodę na przejście na emeryturę?  Uważam, 
że rodzice takie pytanie powinni zadać organowi prowadzącemu. Jak pan wie nauczyciel, 
który  skończy  60  lat  kobieta  i  65  lat  mężczyzna  ma  prawo  rozwiązać  stosunek  pracy  
i skorzystać z emerytury. I taką drogę wybrałam. Miałam również prawo przystąpienia do 
konkursu na dyrektora II LO, który został ogłoszony przez organ prowadzący. Z tego prawa 
skorzystałam. Wygrałam konkurs i ponownie zostałam zatrudniona w II LO na stanowisku 
dyrektora szkoły. Jak już pan wie, bo wyjaśniła to na sesji pani wicestarosta, byłam jedynym 
kandydatem na to stanowisko. 

Zatrzymam się  teraz  na  rankingach,  o  których była  mowa podczas  sesji.  Ranking 
Perspektyw  to  „profesjonalnie  uporządkowana  informacja”,  pochodząca  wyłącznie  ze 
sprawdzonych  źródeł  zewnętrznych.  W Rankingu  korzysta  się  wyłącznie  z  zewnętrznych 
źródeł danych pochodzących z okręgowych komisji egzaminacyjnych, komitetów głównych 
olimpiad i Systemu Informacji Oświatowej (SIO). Kryteria są znane, sprawdzone, oczywiste: 
wyniki  matury  z  przedmiotów  obowiązkowych  i  dodatkowych,  sukcesy  uczniów  
w  olimpiadach,  wyniki  egzaminów  zawodowych  w  technikach.  Nie  mamy  tutaj 
subiektywnych  wskaźników  typu  „opinia  wśród  rodziców”  czy  „poziom  zadowolenia 
uczniów” – bo nie da się tego wiarygodnie zmierzyć. Z rankingu  można się dowiedzieć, jak 
wypadła  matura  z  przedmiotów  obowiązkowych  i  dodatkowych,  ile  osób  zdawało  ją  
w konkretnej  szkole i  jak miał  się wynik egzaminu do średniej  ogólnopolskiej.  To cenna 
wskazówka dla tych, którzy szukają szkół zapewniających dobry wynik matury (oczywiście, 
przy  odpowiednim  zaangażowaniu  ucznia)  z  przedmiotów,  które  umożliwiają  wstęp  na 
wymarzone studia. Ranking pomoże także w podjęciu decyzji o wyborze szkoły uczniom, 
którzy nie mogą poszczycić się doskonałymi wynikami egzaminu ósmoklasisty i najlepszymi 
ocenami na świadectwie. Szkoły z samego szczytu listy ich nie przyjmą, ale z pewnością – 
dzięki rankingowi – znajdą oni dobrą szkołę, odpowiadającą ich możliwościom i ambicjom. 
Sukcesy uczniów biorących udział w ogólnopolskich olimpiadach to nakład pracy nauczycieli 
nie  korepetytorów.  O  dobrej  opinii  szkoły,  czy  poziomu  zadowolenia  uczniów  może 
świadczyć  wybór  uczniów do  poszczególnych  szkół  ponadpodstawowych.  Zastanawiające 
jest  dlaczego  uczniowie  powiatu  sieradzkiego  tak  licznie  wybierają  II  LO W Sieradzu,  
w której tak źle się dzieje.

W swojej wypowiedzi odniosę się do poruszonych przez pana radnego korepetycji. 
Mogę  zadać  pytanie  -  na  jakiej  podstawie  twierdzi  pan,  że  powszechne  w  II  LO  są 
korepetycje?  Jest  to  zarzut  niesprawiedliwy  i  nosi  znamiona  pomówienia.  Rodzice  sami 
często decydują, by ich dziecko otrzymało dodatkowe wsparcie i szkoła nie ma na to wpływu 
kto i gdzie korzysta z dodatkowych zajęć.

Poruszył pan również problem pracownika II LO, który miał 3 promile i pracuje dalej. 
Pragnę państwa poinformować, ponieważ z wypowiedzi pana Macieja Sulgana nie wynikało, 
że  nauczyciel  został  zatrzymany  podczas  jazdy  samochodem,  a  nie  na  terenie  szkoły. 
Wszelkie działania z tym związane podjęła policja i prokurator. Zgodnie z art. 26 ust. 1 pkt 3 
Karty Nauczyciela stosunek pracy wygasa z dniem uprawomocnienia się wyroku karnego. 
Na dzień dzisiejszy nie ma wyroku sądu. Jednocześnie chcę poinformować, że pracownik, o 
którym  mowa  obecnie  jest  zawieszony  w  wykonywaniu  czynności  nauczyciela  do 
rozstrzygnięcia przez Komisję dyscyplinarną. 
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Na  koniec  pragnę  wyjaśnić  sprawę  dotyczącą  budowy  windy.  Pan  radny  Michał 
Pabich  zwrócił  się  z  pytaniem  dlaczego  budowa  windy  ma  rozpocząć  się  w  II  LO
i poinformował wszystkich, że do dyrektorów zostały wysłane pisma od Zarządy powiatu 
sieradzkiego w sprawie budowy windy. Gdyby pan radny zainteresował się ilu dyrektorów 
odpowiedziało na pismo, to myślę, że nie zadawałby takiego pytania na sesji. Z informacji,  
którą posiadam byłam jedynym dyrektorem, który na nic nie ma czasu, tak pan radny Sulgan 
stwierdził,  a  jednak odpowiedziałam na  pismo.  Stąd  zostały  podjęte  przeze  mnie  kolejne 
działania  związane z  tym zadaniem,  czyli  zlecenie  wykonania  projektu.  Mogę już  dzisiaj 
państwa poinformować, że projekt został wykonany i koszt budowy windy wynosi netto 480 
tys. natomiast brutto 590 tys. Szanowni Państwo, Tak wyrazisty atak na II LO oraz moją 
osobę  myślę,  że  ma  podłoże  sensacji,  którą  próbuje  wywołać  osoba  radnego.  Śmiem 
twierdzić, że ma to związek ze zbliżającymi się wyborami samorządowymi.”

Przewodnicząca Rady podziękowała za wystąpienie i przeszła do punktu 6 porządku 
obrad. 

6. Wystąpienia radnych
Radny Maciej Sulgan zabierając głos, stwierdził: „Absolutnie nie ma żadnego podłoża 

sensacji. Ja tutaj mam oficjalne stanowisko rodziców do Kuratora Oświaty w Łodzi. To nie 
jest tak, że ja sobie coś wymyśliłem. Ja będę się teraz odnosił, będę pani przytaczał co mówią 
rodzice w piśmie, który chcą pozostać anonimowi, gdyż się obawiają konsekwencji”

Pani Urszula Świniarska: „Dobrze ale mam pytanie ilu rodziców się tam podpisało? 
Radny Maciej Sulgan: „Nie mogę pani udzielić tej odpowiedzi”.
Pani Urszula Świniarska: „Ale myślę czy dwóch czy dziesięciu, czy pięciu bo wie pan, 

zawsze w każdej szkole na 750 uczniów, których mam obecnie znajdzie się rodzic, który 
będzie niezadowolony”.

Radny Maciej Sulgan: „Dobrze, ja się za chwilę odniosę pani dyrektor i uznamy czy to 
jest tylko niezadowolenie, bo ja rozumiem że ja mogę być niezadowolony jeżeli moje dziecko 
nie ma lekcji, nie ma zastępstw, ok. Ja muszę wysłać dziecko na korepetycje. Jestem wtedy 
załóżmy niezadowolony i to rozumiem. Ale tu są zarzuty innej kwestii. Tu są zarzuty takie
w tym piśmie podjęte, że nauczyciel był wielokrotnie w szkole pijany i pani, jako dyrektor 
wiedziała o tym i nie zwracała na to uwagi. Podobno nawet pani wicedyrektor wyprowadzała 
tego nauczyciela, który był pod wpływem alkoholu. A on podobno jeździł pijany do szkoły, 
przepraszam pijany ze szkoły i do szkoły samochodem i właśnie został zatrzymany na skutek 
interwencji  pieszego, który widział  jak on wychodził.  Ja tu mam to napisane,  ja tego nie 
wymyślam pani dyrektor, ja to mogę przeczytać. Na skutek interwencji osoby, która widziała 
nauczyciela  wychodzącego  ze  szkoły  i  uważała,  że  on  wsiadając  do  samochodu  jest 
nietrzeźwy i zawiadomiła organy ścigania,  więc ten nauczyciel wyszedł defakto pijany ze 
szkoły i miał 3 promile. No chyba w samochodzie nie pił, tak mi się wydaje”.

Pani Urszula Świniarska: „Wie pan co, na to pismo, które w tym momencie pan ma, 
odpowiedziałam bardzo dokładnie po kontroli przez Kuratorium Oświaty w Łodzi. I myślę, że 
tutaj  już  nie  mamy  co  przytaczać  bo  była  kontrola  i  podjęto  działania  natomiast  to  są 
pomówienia,  że  pani  wicedyrektor  wyprowadzała  go ze szkoły,  bo takiego miejsca panie 
radny nie było, więc tutaj nie oczerniajmy innych osób a każdy może wymyślić co się tylko 
da.  Powiem  panu  przykład,  policja  przyniosła  nam  życzenia  świąteczne  to  już  stała  się 
sensacja co się w tej szkole wydarzyło, a to tylko policja przyniosła życzenia. Więc proszę 
państwa,   to  samo było  w przypadku kiedy policja  przyjechała,  bo  bardzo często  mamy 
policję  ze  względy  na  kamery,  że  chcą  przegrać  niektóre  zdarzenia  które  mają  miejsce
w okolicy naszej szkoły i to już od razu są  jakieś podejrzenia. Więc myślę, że powinien pan  
w tej sytuacji poprosić pana kuratora o pismo na które odpowiedziałam i na zarzuty”.
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Radny  Maciej  Sulgan:  „Oczywiście  pani  dyrektor,  mogę  to  zrobić.  Natomiast 
chciałem się tutaj ustosunkować do tych zarzutów, które padły. Było pytanie. Aha chciałem 
się dowiedzieć bo pani mówi, że pani pracuje w drugiej szkole, jest to legalne, tak, wiemy o  
tym, rodzice też już wiedzą że to jest legalne, to nie podlega dyskusji. Także ma pani prawo. 
Natomiast czy nie absorbuje pani rzeczywiście to tak, bo to jest dojazd 40 km około.

Pani Urszula Świniarska: „Musi pan dokładnie zmierzyć, bo to nie jest 40 km.” 
Radny Maciej Sulgan: „Nie, ale około”.
Pani Urszula Świniarska: „Myślę, że nie około”.
Radny Maciej Sulgan: „No to jaka jest odległość, bo ja nie wiem”.
Pani  Urszula Świniarska:  „Wie pan co,  nawet nigdy nie mierzyłam, powiem panu 

tylko, że jadę 18 minut”.
Radny Maciej Sulgan: „18 minut. W takim razie musi być bliżej bo rozumiem, że 

rozmawiamy o Ostrowie tak? Możemy sprawdzić”.
Pani Urszula Świniarska: „Tak, oczywiście. Wjeżdża się na Eske i wyjeżdża się przed 

Ostrowem”.
Radny Maciej Sulgan: „Możemy sprawdzić na mapie za chwilę i powiemy pani jaka to 

jest odległość od Żeromskiego do...”
Pani Urszula Świniarska: Ale myślę,  że to nie jest  już miejsce na to,  żeby w tym 

momencie sprawdzać ile ja mam kilometrów do Ostrowa”.
(Na sali obrad powstał chaos)

Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk zwróciła się o spokój na sali ze względu na 
powstałe zamieszanie. 

Radny Maciej Sulgan: „Dobrze, ja przepraszam (pokazując z daleka wydruki)  to są 
tutaj, ja chciałem pokazać, poniedziałek, pedagog specjalny w Ostrowie kończy dyżur 11.30 
to jest ten…”

 Pani Urszula Świniarska: „Ale ma pan błędne informacje, bo tam niestety zmieniły 
się godziny mojej pracy”. 

Radny Maciej Sulgan: „I 11.30 zaczyna pani pracę dyżur w szkole” 
Pani Urszula Świniarska: „Ale myślę, że ma pan błędne już informacje, bo myślę, że 

godziny są zmienione.
Radny Jan Kołodziejczyk zapytał czy tym powinna Rada się zajmować?
Radny  Maciej  Sulgan:  „Ja  przepraszam,  ale  ja  chcę  odpowiedzieć  na  zrzuty  pani 

dyrektor w stosunku do mojej osoby, które przed chwilą tutaj padły. Ja nie wiem czy tym się 
powinna absolutnie…”  

Pani Urszula Świniarska: „To myślę,  że niech pan poprosi  o godziny mojej  pracy
w jednej szkole i w drugiej szkole i ja panu odpisze bo to, że jest coś w internecie to nie 
znaczy że to są moje godziny pracy w innej szkole”.  
(Na sali obrad powstał chaos) 

Radny Maciej Sulgan: „Dobrze, ja się szybciutko odniosę Pani Przewodnicząca. Tylko 
dwie  kwestie,  bo pani  dyrektor  tutaj  odniosła  się,  miała  czas  żeby się  odnieść  do moich 
zarzutów, więc ja poproszę żebym się mógł szybciutko. Bo pani mówi, że przeszła pani na 
emeryturę, ja mam pytanie kiedy się odbył konkurs, kiedy pani rozwiązała stosunek pracy
i czy nie powinien odbyć się aby kolejny konkurs jeżeli pani rozwiązała stosunek pracy na 
przykład po konkursie a miała już pani powierzenie obowiązków”.

Pani  Urszula  Świniarska:  „Ja  powiem  panu  w  tym  momencie,  że  ja  nie 
rozwiązywałam bo miałam akurat kończyła się kadencja moja pięcioletnia i był ogłoszony 
ponownie konkurs na dyrektora szkoły”. 

Radny Maciej Sulgan: „A kiedy odbył się konkurs?”
Pani Urszula Świniarska: „Ale to chyba nie ma znaczenia, ponieważ..
Radny Maciej Sulgan przerywając wypowiedź : „Ma. No niestety ma”
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Pani Urszula Świniarska: „ …w tym momencie wiedzieli o tym, że dyrektorowi się 
kończy kadencja to organ prowadzący musi przeprowadzić konkurs. Dlatego…”

Radny Maciej Sulgan przerywając wypowiedź : „No właśnie to ma znaczenie”
Pani  Urszula  Świniarska:  „  …dlatego,  że  w  tym  momencie  kończyła  się  moja 

kadencja”. 
Radny Maciej  Sulgan: „I  teraz  jeszcze  tylko zarzuty  do pana od biologii  i  to  już 

pomijam te alkoholowe o których wspomniałem. Nauczyciel biologii ma przekraczać granice 
relacji nauczyciel uczeń i proponować uczennicom spotkania, obejmować je, wysyłać do nich 
wiadomości  poprze  mejle,  prosić  o  numery  telefonu,  na  lekcjach  proponuje  jeżeli  któraś
z dziewczyn chce poprawić ocenę..”

Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk przerwała radnemu wypowiedź.
Pani Urszula Świniarska: „Myślę, że to też kolejne pomówienia i gdyby naprawdę ten 

pan poszedł na drogę sądową to by wygrał”. 
Przewodnicząca  Rady  Olga  Kołoszczyk  stwierdziła,  że  jest  dużo  emocji  w  tej 

dyskusji.  Podziękowała Pani Dyrektor i radnemu za zabranie głosu. 
Radny Konrad Wilczyński zabierając  głos  stwierdził,  że  emocje  są  ale  to  dobrze, 

ponieważ trzeba wyjaśnić wiele spraw i na pewno radni będą wracać do tematu. Docierają 
informacje, że również jedna z większych telewizji będzie się tym tematem zajmowała. 

Radny Konrad Wilczyński podziękował wszystkim radnym, pracownikom Starostwa 
oraz pracownikom Powiatowego Zespołu Szkół nr 2 w Sieradzu za włączenie się w pomoc 
podczas akcji „Szlachetna Paczka”. 

Radny Michał Pabich zabierając głos zwrócił  się do pani Dyrektor,  by przytaczała 
wypowiedź radnego w całości, ponieważ powiedział Zarządowi Powiatu Sieradzkiego, że się 
bardzo cieszy, że winda w którejś ze szkół powstanie. Jedyna uwaga jaką miał radny co do tej 
inwestycji  to to,  że nie wszystkie szkoły otrzymały pisma.  Nie jest  to zweryfikowane co 
prawda, Pan Naczelnik poinformował radnych na jednej z komisji,  że te pisma trafiły do 
wszystkich szkół. Niestety z tego co radny wie, nie do wszystkich. W związku z tym, radny 
zapytał jedynie o kryteria wyboru, nie z uszczypliwością że to akurat Żeromski. Radny wie, 
że kilka tal temu było takie podejście w Jagiellończyku, dlatego zdziwił się że zapytanie nie 
trafiło nie do wszystkich szkół.  Radny podsumowując stwierdził, że cieszy się z realizacji 
celu i nie należy doszukiwać się uszczypliwości czy problemów. Przy tej inwestycji.

Radny Michał Pabich nawiązując do inwestycji przeprowadzanej przez Miasto Sieradz 
dotyczącej zmiany nawierzchni i wnioskowanego przez mieszkańców odwodnienia na ulicy 
Równej  zwrócił  się  do  Starosty  Sieradzkiego  z  zapytaniem od  Prezydenta  Sieradza,  czy 
byłaby możliwość nawiązania współpracy i dołączyć się do deszczówki przy ul. Widawskiej. 
Radny stwierdził,  że wystąpi  z  takim zapytaniem na piśmie,  by mieć jasną deklaracje ze 
strony Zarządu Powiatu Sieradzkiego.  

Radny Michał Terka  zabierając głos stwierdził, że jest to niepokojące, iż Prezydent 
Sieradza komunikuje się ze Starostą przez pana Radnego Michała Pabicha. 

Radny Michał Terka poruszył temat finansowania Powiatowego Zespołu do Spraw 
Orzekania  o  Niepełnosprawności.  Z  informacji  jakie  docierają  do  radnego  wynika,  że 
pojawiło  się  stanowisko  Związku  Powiatów  Polskich  z  dnia  31  maja  br.  informujące
o ciężkiej sytuacji Zespołów. Zgodnie z ustawą o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz 
zatrudnianiu  osób  niepełnosprawnych  wydatki  związane  z  tworzeniem  i  działalnością 
Zespołów ds.  Orzekania o Niepełnosprawności przekazywane są ze środków finansowych 
budżetu  państwa.  Powiat  może   partycypować,  ale  nie  powinien.  Tym  czasem  sytuacja 
wymusza współfinansowanie zadań z budżetu powiatu. Związek Powiatów Polskich apeluje o 
urealnienie  wysokości  dotacji  przekazywanej  przez  poszczególnych  wojewodów  na 
funkcjonowanie powiatowych zespołów. W szczególności jest apel o zlikwidowanie dużych, 
trudnych do racjonalnego uzasadnienia rozbieżności w wysokości dotacji. Wstępne dane na 
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2024  rok  wskazują  pogłębianie  się  tego  problemu.  W  związku  z  tym,  że  Rada  będzie 
głosowała nad projektem budżetu i jest nowa Pani Wojewoda jest pilny apel o zajęcie się  
sprawą. 

7.  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Sieradzkiego na lata 2024-2036

Przewodniczący  Komisji  Uchwał  i  Wniosków  Krzysztof  Żubrowski odczytał  treść 
projektu uchwały Nr LXX/512/2023 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 28 grudnia 2023 roku 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sieradzkiego na lata 2024-
2036

W  związku  z  brakiem  uwag  Przewodnicząca  Rady  Powiatu  Olga  Kołoszczyk 
przystąpiła do sprawdzenia kworum, obecnych 22 radnych. Projekt uchwały poddano pod 
głosowanie:
 ZA (18 głosów)

Tomasz Baliński,  Mariusz Bądzior,  Sławomir Bruś,  Sylwia Dęga-Frątczak, Kazimiera 
Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, 
Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, 
Michał Terka, Grzegorz Wardęga, Michał Wzgarda, Krzysztof Żubrowski.

 PRZECIW (0 głosów)
 WSTRZYMAŁO SIĘ (4 głosy)

Andrzej Czyżak, Michał Pabich, Maciej Sulgan, Konrad Wilczyński.
 NIEOBECNI (0 radnych) 
Uchwała została przyjęta większością głosów.
/uchwała Nr LXX/512/2023 stanowi załącznik nr 5 do protokołu/

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Sieradzkiego na 2024 rok: 
a) Przedstawienie przez Przewodniczącego Zarządu Powiatu projektu uchwały budżetowej. 

Starosta  Sieradzki  Mariusz  Bądzior:  „Pani  Przewodnicząca,  Wysoka  Rado,  Panie  
i  Panowie,  Szanowni  Państwo.  Przedłożony  na  dzisiejszej  Sesji  projekt  budżetu  Powiatu 
Sieradzkiego  na  2024  rok  oparty  jest  o  określone  przez  Ministerstwo  Finansów wstępne 
kwoty  planowanej  subwencji  oświatowej,  wyrównawczej  i  równoważącej,  udziałów 
powiatów w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa oraz informacji otrzymanej od 
Wojewody  Łódzkiego  o  wysokości  dotacji  celowych  na  zadania  zlecone  z  zakresu 
administracji  rządowej  realizowane przez powiat,  dotacji  celowych z  budżetu państwa na 
realizację  bieżących  zadań  własnych  powiatu  w  zakresie  pomocy  społecznej.  Ponadto 
zaplanowano  dochody  na  podstawie  zawartych  umów  oraz  z  pozyskanych  środków
z  Rządowego  Funduszu  Rozwoju  Dróg,  Rządowego  Funduszu  Polski  Ład,  pomocy 
finansowej z gmin na dofinansowanie inwestycji, na podstawie zawartych umów na realizację 
przedsięwzięć  finansowanych  ze  środków  europejskich  i  budżetu  państwa,  szacunków 
dokonanych przez  jednostki  podległe  Powiatowi,  a  także  w oparciu  o  analizę  wykonania 
dochodów i wydatków za trzy kwartały 2023 roku. Ostateczne wielkości zostaną urealnione 
po  otrzymaniu  informacji  ostatecznych  po  uchwaleniu  ustawy  budżetowej  na  2024  rok.
W konstrukcji budżetu na rok 2024 nie zaszły istotne zmiany w stosunku do roku ubiegłego. 
Zgodnie  z  ustawą  o  finansach  publicznych  obowiązuje  zasada  zrównoważonego  budżetu 
jednostek samorządu terytorialnego w zakresie wydatków bieżących, zarówno w odniesieniu 
do  planowanego  budżetu  jak   i  wykonywanego  budżetu  na  koniec  roku.  Przyjęte
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Sieradzkiego na lata 2024 –  2036  wielkości 
dochodów,  w  tym  dochodów  bieżących  i  dochodów  majątkowych,  wielkości  wydatków 
bieżących oraz spłat zaciągniętych kredytów i pożyczek wraz z odsetkami spełniają wymogi 
określone w art. 243 ustawy o finansach publicznych. W wieloletniej prognozie finansowej 
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dla roku 2024 przyjęto wartości wynikające z projektu budżetu, natomiast dla lat 2025 – 2036 
przyjęto sposób prognozowania, poprzez indeksacje o poszczególne wskaźniki poziomu PKB, 
poziomu inflacji  oraz  korekty  merytoryczne.  Pomimo długiego okresu  objętego prognozą 
zachowane zostaną wszelkie  uregulowania  wynikające  z  ustawy o finansach publicznych,
a  odpowiedni  margines  bezpieczeństwa  w  przyjętych  założeniach  pozwala  na  właściwe 
prowadzenie  polityki  finansowej  Powiatu  Sieradzkiego.  Przedkładając  Państwu  projekt 
budżetu na 2024 rok informuję, że po stronie dochodów zamyka się on kwotą 246.874.039,90 
zł a wydatków w wysokości 258.292.179,16 zł. W budżecie powiatu planowane są przychody 
w kwocie 13.701.037,26 zł z tytułu wolnych środków z lat ubiegłych,  kredytów i pożyczek 
oraz  rozchody  z  tytułu  spłaty  kredytów  i  pożyczek  w  kwocie  2.282.898,00  zł.  Główne 
dochody  powiatu  na  2024  rok  to: Subwencje  w  części  oświatowej,  wyrównawczej
i równoważącej w łącznej kwocie 89.458.784 zł, co stanowi 36 % dochodów ogółem. Udział 
powiatu w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa w łącznej kwocie 35.626.937 zł, 
co stanowi 14 % dochodów ogółem. Wydatki budżetu ustalono na kwotę 258.292.179,16 zł, 
w  tym:  wydatki  bieżące  w  kwocie  182.517.376,16  zł,  wydatki  majątkowe  w  wysokości 
75.774.803,00 zł. Kształtując plan na wydatki płacowe uwzględniono ich wzrost w stosunku 
do 2023 roku z tytułu przyrostu dodatkowego wynagrodzenia rocznego, dodatków za wysługę 
lat, zobowiązań z tytułu nagród jubileuszowych i odpraw. Wydatki w grupie wynagrodzeń
i  składek  od  nich  naliczanych  w  kwocie  124.019.009,18   stanowią  67,95  %  wydatków 
bieżących  budżetu  powiatu.  Różnica  pomiędzy  planowanymi  dochodami  i  wydatkami 
budżetu Powiatu Sieradzkiego w kwocie 11.418.139,26  zł stanowi deficyt  budżetu, który 
zostanie  pokryty  przychodami  pochodzącymi  z  planowanego  do  zaciągnięcia  kredytu
w wysokości 8.129.202,26 zł, oraz pożyczek w kwocie 3.288.937,00 W ramach wydatków 
majątkowych planowana jest realizacja między innymi następujących inwestycji:
 Modernizacja drogi powiatowej na terenie gminy Brąszewice  8.075.000,00  zł
 Przebudowa ulicy Wołodyjowskiego i Sadowej w Sieradzu 6.001.500,00 zł 
 Modernizacja dróg na terenie powiatu sieradzkiego – 5.000.000,00 zł,
 Rozbudowa odcinka  drogi powiatowej Nr 1723E Bartochów-Tubądzin 13.000.000,00zł
 Poprawa  bezpieczeństwa  niechronionych  uczestników  ruchu  na  terenie  Powiatu 

Sieradzkiego w miejscowości Sieradz, Wiechucice 773.043,00 zł,
 Przebudowa drogi powiatowej Karolina-Sokołów 3.300.000,00zł,
 Wykup gruntów Pipie  1.000.000,00 zł,
 Opracowanie dokumentacji technicznej dla zadania;  Przebudowa drogi powiatowej nr 

1700E Ruda-Włyń  700.000,00 zł
 Opracowanie  dokumentacji  technicznej  na  przebudowę  drogi  powiatowej  Równa-

Gruszczyce  500.000,00 zł
 Opracowanie  dokumentacji  technicznej  dla  zadania;  Przebudowa  ulicy  Zachodniej, 

Zakładników i Rapackiego w Sieradzu  400.000,00 zł
 Modernizacja  oświetlenia  na  skrzyżowaniu  ulic  Piłsudskiego,  Kościuszki  i  Żwirki  

i Wigury  50.000,00 zł
 Opracowanie dokumentacji technicznej na przebudowę mostu w miejscowości Barczew 

150.000 zł
 Opracowanie  dokumentacji  technicznej  na  przebudowę  drogi  powiatowej  Brzeźnio-

Kliczków Mały  400.000,00 zł
 Opracowanie  dokumentacji  technicznej  na  przebudowę  drogi  powiatowej  Rzechta-

Stawiszcze  300.000,00 zł
 Poprawa  dostępności  mieszkańców do  komunikacji  –  zakup  maszyn  drogowych  na 

potrzeby utrzymania sieci drogowej powiatu sieradzkiego 2.000.000,00 zł
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 Modernizacja  budynku  C  Starostwa  Powiatowego  w  Sieradzu  celem  poprawy 
efektywności  energetycznej  i  dostępności  dla  osób  ze  szczególnymi  potrzebami 
5.250.000,00 zł

 Termomodernizacja  budynku  Powiatowego  Zespołu  Szkół  w  Błaszkach  wraz  
z montażem odnawialnych źródeł ciepła i energii elektrycznej – 7.728.675,00 zł

 Termomodernizacja budynku Powiatowego Zespołu Szkół w Warcie wraz z montażem 
odnawialnych źródeł ciepła i energii elektrycznej – 9.117.731,00 zł

 Budowa Placówki Opiekuńczo Wychowawczej w Sieradzu 6.773.000,00 zł,
 Remont zabytkowego budynku Biura Wystaw Artystycznych  w Sieradzu 1.300.000,00 

zł
W  realizacji  inwestycji  i  remontów  na  drogach  powiatowych  będziemy  czynić  starania  
o pozyskanie środków zewnętrznych oraz kontynuować współpracę z samorządami gminnymi 
w celu pozyskania dodatkowych środków na zadania w drogownictwie. Szczegółowy wykaz 
tytułów inwestycyjnych został  ujęty w uzasadnieniu do przedstawionego projektu budżetu 
Powiatu  Sieradzkiego  na  2024  rok.W  obecnej  sytuacji  ekonomicznej  kraju  jak  również 
możliwości  finansowych  samorządu  powiatowego  przedstawiony  Wysokiej  Radzie  przez 
Zarząd Powiatu  projekt  budżetu  na  2024 rok  umożliwia  realizację  nałożonych na  powiat 
zadań  oraz  realizację  niezbędnych  inwestycji  i  remontów.  Biorąc  również  pod  uwagę 
pozytywne opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 18 grudnia 2023 roku o 
projekcie uchwały budżetowej Powiatu Sieradzkiego na 2024 rok oraz uchwały w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Sieradzkiego, Zarząd Powiatu wnosi o przyjęcie 
przez  Radę  Powiatu  proponowanego  projektu  budżetu  na  2024  rok  oraz  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2024 – 2036.

b) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej
Pani  Skarbnik  Iwona  Piekarczyk przedstawiła  Uchwałę  Nr  IV/232/2023  Składu 

Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Łodzi  z  dnia  18  grudnia  2023  roku
w  sprawie  opinii  o  projekcie  uchwały  budżetowej  Powiatu  Sieradzkiego  na  2024  rok:
„Uchwała Nr IV/232/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z 
dnia  18  grudnia  2023  roku  w  sprawie  opinii  o  projekcie  uchwały  budżetowej  Powiatu 
Sieradzkiego na 2024r. Działając na podstawie art. 13 pkt 3 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 
października 1992 roku o regionalnych izbach obrachunkowych (tekst jednolity Dz. U. z 2023 
roku, poz. 1325), Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w składzie: 1. 
Paweł Dobrzyński – przewodniczący 2. Zofia Dolewka – członek 3. Łukasz Szczepanik – 
członek, uchwala, co następuje: opiniuje  pozytywnie  projekt uchwały budżetowej Powiatu 
Sieradzkiego na 2024r. Uzasadnienie. Skład Orzekający rozpatrzył przedłożony przez Zarząd 
Powiatu  Sieradzkiego  projekt uchwały  budżetowej  wraz  z  uzasadnieniem,  materiałami 
informacyjnymi. Skład Orzekający dokonał oceny przekazanych Izbie materiałów i ustalił, że 
projekt budżetu zasadniczo został opracowany w sposób zgodny z postanowieniami ustawy o 
finansach publicznych z dnia 27 sierpnia 2009 roku (tekst jednolity Dz. U. z 2023 r., poz. 
1270 ze zmianami) oraz przepisami prawa materialnego normującego poszczególne dziedziny 
działalności jednostki samorządu terytorialnego. Opinię Składu Orzekającego sformułowaną 
w niniejszej uchwale, organ wykonawczy jest obowiązany przedstawić, przed uchwaleniem 
budżetu Radzie, stosownie do postanowień zawartych w art. 238 ust. 3 ustawy o finansach 
publicznych. Od  niniejszej  uchwały  służy  odwołanie  do  Kolegium  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej w Łodzi w terminie 14 dni od dnia doręczenia uchwały.”
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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 c) Odczytanie opinii komisji stałych rady, w tym Komisji Budżetu i Finansów, jak wiodącej.
Radny  Michał  Terka, jako  Przewodniczący  Komisji  Drogownictwa,  Komunikacji  

i Spraw Obywatelskich odczytał opinię Komisji: „Na podstawie uchwały Nr XLVII/370/2010 
Rady Powiatu  Sieradzkiego z  dnia  25 października  2010 roku w sprawie  trybu prac  nad 
projektem  uchwały  budżetowej,  Komisja  Drogownictwa,  Komunikacji  i  Spraw 
Obywatelskich na posiedzeniu w dniu 27 listopada br. po przeanalizowaniu projektu budżetu 
Powiatu Sieradzkiego na 2024 rok, zaopiniowała ww. projekt pozytywnie, stosunkiem głosów 
7 głosami „za”, 0 głosów „przeciw” 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 7 członków 
Komisji obecnych podczas głosowania” .

Radny  Krzysztof  Żubrowski,  jako  Przewodniczący  Komisji  Spraw Gospodarczych 
odczytał  opinię  Komisji:  „Na  podstawie  uchwały  Nr  XLVII/370/2010  Rady  Powiatu 
Sieradzkiego z dnia 25 października 2010 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 
budżetowej,  Komisja  Spraw  Gospodarczych  na  posiedzeniu  w  dniu  27  listopada  br.  po 
przeanalizowaniu  projektu  budżetu  Powiatu  Sieradzkiego na  2024 rok,  zaopiniowała  ww. 
projekt  pozytywnie,  stosunkiem głosów:  4  „za”,  2  głosy  „wstrzymujące  się”,  przy  braku 
głosów „przeciw” w obecności 6 członków Komisji obecnych podczas głosowania”.

Radny Daniel Joachimiak, jako Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych odczytał 
opinię  Komisji:  „Na  podstawie  uchwały  Nr  XLVII/370/2010  Rady  Powiatu  Sieradzkiego
z dnia 25 października 2010 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej, 
Komisja Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 27 listopada br.  po przeanalizowaniu 
projektu budżetu Powiatu Sieradzkiego na 2024 rok, zaopiniowała ww. projekt pozytywnie, 
stosunkiem głosów: 4 „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”  
w obecności 5 członków Komisji obecnych podczas głosowania”.

Radny Michał Wzgarda, jako Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów odczytał 
opinię Komisji:  „Na podstawie uchwały Nr XLVII/370/2010 Rady Powiatu Sieradzkiego  
z dnia 25 października 2010 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej, 
Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 28 listopada br. po przeanalizowaniu 
projektu  budżetu  Powiatu  Sieradzkiego  na  2024  rok  oraz  po  zapoznaniu  się  z  opiniami 
pozostałych  Komisji  Stałych  Rady  Powiatu  Sieradzkiego,  zaopiniowała  ww.  projekt 
pozytywnie,  stosunkiem  głosów:  5  „za”,  0  głosów  „przeciw”  i  przy  2  głosach 
„wstrzymujących się”, w obecności 7 członków Komisji obecnych podczas głosowania”. 

d) Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej
Radny Michał Pabich: „Panie Starosto, Pani Starosto, Państwo radni. Mi jest naprawdę 

niezmiernie miło, że dzisiaj po raz pierwszy mogę z państwem dyskutować nad budżetem. 
Chyba też po raz ostatni w tym miejscu. Także wyjątkowo jest mi miło. Przedstawiony budżet 
przez Zarząd Powiatu Sieradzkiego należy też poddać kompleksowej analizie zestawiając go 
też z latami ubiegłymi. I po pierwsze zasada zbilansowanego budżetu. Ponad 246 000 000 zł 
przychodów w zestawieniu z ponad 258 000 000 zł wydatków. To różnica blisko 12 000 000 
złotych,  jak  powiedział  pan starosta  w swoim wystąpieniu.  To blisko 1  000 000 złotych 
więcej  niż  w  przyjętym  budżecie  roku  mijającego.  Finansowanie  planowanego  deficytu 
budżetu  oraz  spłata  wcześniej  zaciągniętych  zobowiązań  z  tytułu  pożyczek  i  kredytów 
również zwiększa się z ponad 13 000 000 zł do blisko 19 000 000 złotych w zestawieniu do  
roku  mijającego.  Upoważnienie  dla  Zarządu  do  zaciągania  zobowiązań  również  ulega 
zwiększeniu o blisko 3 000 000 złotych. Warto też pochylić się, może warto też, żeby przed 
przyjęciem budżetu padły takie odpowiedzi w kontekście spadku ilości wpływu dochodowych 
z wielu działów umieszczonych w budżecie Powiatu Sieradzkiego. Czy to ewentualnie pani 
skarbnik wynika z zmniejszonych ilości  zadań realizowanych bądź zleconych? Po stronie 
wydatków natomiast również duże zróżnicowanie, jeżeli my zestawimy planowane budżety 
do  tego  mijającego  i  w  tym  na  przykład  rolnictwo,  łowiectwo,  prace  geodezyjno-
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urządzeniowe  na  potrzeby  rolnictwa,  zadania  z  zakresu  geodezji  i  kartografii,  wspólna 
obsługa  jednostek  samorządu  terytorialnego,  rozliczenia  między  jednostkami  samorządu 
terytorialnego i rosną wydatki majątkowe o ponad 30 000 000 złotych. Co oczywiście też 
cieszy, bo to jakby są inwestycje, no ale to też pociąga za sobą dalsze konsekwencje w postaci
zwiększonych na przykład zadłużeń. Kilka sesji temu też dziękowałem, gratulowałem panu 
staroście,  jakby  też  całemu  Zarządowi  Powiatu  Sieradzkiego,  jeśli  chodzi  o  wykonanie 
dokumentacji rondo u zbiegu ulic Armii Krajowej Bohaterów Września, bo ta inwestycja jest 
niezwykle wyczekiwana przez mieszkańców Sieradza, no ale chyba się trochę pospieszyłem, 
bo na minionych komisjach i też za chwilę będziemy głosować wydatki budżetowe, które nie 
wygasają z upływem roku budżetowego. Ale mam nadzieję, Panie Starosto, że ta inwestycja,  
która jest  kilka lat  już omawiana,  dojdzie do skutku.  Też tu słusznie podnosił  pan radny 
Maciej Sulgan, że to miejsce zyskuje w ogóle dużo infrastruktury. Też planowana inwestycja 
przedłużenia  ulicy  Sikorskiego  do  ulicy  Bohaterów  Września,  więc  to  wszystko  może 
spowodować, że mieszkańcom tam będzie żyło się naprawdę lepiej ze względu na to, że te 
korki występują dosyć licznie. Niestety z dużym zaniepokojeniem dalej patrzymy na sprawy, 
jeśli chodzi o nieruchomości powiatu sieradzkiego i takim wymownym znakiem na jednej 
komisji  byłoby  pytanie  do  pani  Skarbnik,  odnośnie  tego,  że  pieniądze  w  budżecie  są 
planowane jeśli chodzi o sprzedaż tych nieruchomości i zadałem takie pytanie. A co się stanie 
jeżeli te nieruchomości nie zostaną po prostu zbyte, sprzedane przez powiat? I pani skarbnik 
tak niestety wzruszyła ramionami i to mi gdzieś utkwiło w pamięci i trochę mnie to gdzieś  
niepokoi, że trochę nie wiemy co się z tym dalej dzieje. Szczególnie, że za chwilę też wydaje  
się, że będzie kolejna nieruchomość nieużytkowana w Tomisławicach w związku z tym, że 
pan starostwa i też Zarząd Powiatu Sieradzkiego planuje wybudować kolejną nieruchomość 
na terenie domu pomocy społecznej i też w Sieradzu. Tak w Sieradzu, jak mnie tu pan radny 
uzupełnia. No i to cieszy, że jakby powstają kolejne inwestycje, ale trzeba też myśleć o tych  
nieruchomościach, które zostają. Ja wiem, że pan starosta nad tymi nieruchomościami myśli, 
ale co roku widzę, że przenosimy to na kolejne lata i to jest jakieś bardzo niepokojące. Tym 
bardziej, że za utrzymanie tych nieruchomości po prostu dalej płacimy. Cieszę się serdecznie,  
że  wniosek  tutaj  mojego  serdecznego  kolegi  Maćka  Sulgana  został  zaakceptowany  o 
zwiększenie środków na kulturę fizyczną i  to chyba nawet w wysokości wyższej niż pan 
Maciej tutaj wnioskował, więc serdecznie za to panie starosto dziękujemy, że te środki zostają 
zwiększone.  Bo  nawet  z  panem  Michałem  Terką  na  jednym  wydarzeniu  z  panem 
prezydentem, który też apelował do powiatu sieradzkiego, aby te środki na sieradzki sport 
były zwiększone. I mam nadzieję, że trochę się przyczyniliśmy do tego, że na to pytanie i  
odpowiedź  pana  prezydenta  mogliśmy  jakoś  zareagować.  I  teraz  trochę  piłka  będzie  po 
stronie  pana  prezydenta,  aby  trochę  to  jeszcze  do  tego  budżetu  dorzucić.  Chciałem  też 
dopytać przy okazji o inwestycję wspomnianą przez pana starostę, czyli termomodernizację 
budynku Powiatowego Zespołu Szkół w Warcie. Warto też dodać, że ta inwestycja jest też  
chyba przeniesiona już z lat ubiegłych i wówczas ta inwestycja była szacowana na koszt 5 
000 000 zł. Chciałbym dopytać, bo w budżecie zabezpieczamy wyższe środki, a o ile się nie  
mylę, na stronie powiatu sieradzkiego już została zamieszczona taka informacja, że wartość 
zamówienia to nie jest pełna 7,8 ml złotych. I dlaczego ta kwota się nie potwierdza? Czy 
może gdzieś to jest też wynikiem jakichś dodatkowych zadań, które muszą zostać poniesione 
i w związku z tym też te koszty są wyższe? Dotarłem też do takiego dokumentu pięknego, 
czyli Strategia Rozwoju Powiatu Sieradzkiego. I tam dużo jest, i to słusznie, podnoszone i 
opisywane  w  kontekście  walorów  turystycznych  naszego  powiatu  sieradzkiego  i  mam 
nadzieję,  że  to  też  będzie  dobry  zaczynek  do  tego,  żeby  rozmawiać  z  włodarzami 
poszczególnych gmin. Szczególnie okalających Zalew Jeziorsko, ale też może przyczynić się 
do tego, by stworzyć jakiś piękny trakt z Sieradza, na przykład ze stolicy naszego powiatu do 
tych  gmin ościennych miasta  Sieradza.  I  też  chciałbym podnieść,  że  w tym budżecie  na 
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promocję turystyki jest niespełna 15 000 złotych, więc może warto by było chwalić się tym,  
co powiat sieradzki ma, bo nie wszystkie powiaty mają takie walory turystyczne jak nasz i  
myślę,  że dobrze by było po prostu uświadamiać naszych sąsiadów, że warto do powiatu 
sieradzkiego zaglądać. Szanowni Państwo, wiele można było mówić o tym budżecie. Mój 
poprzedni kolega Jacek Walczak zawsze powtarzał, że każdy budżet ma swoje plusy i minusy 
i  możemy  się  tutaj  dzisiaj  spierać  albo  rozmawiać  o  poszczególnych  pozycjach  w 
poszczególnych działach. I też chciałbym powiedzieć, że my patrzymy na ten budżet z wielką 
nadzieją, mimo wielu niedomówień, nieścisłości, niedopowiedzeń, o które często też Państwa 
prosimy, żebyśmy się po prostu dobrze komunikowali. No bo znak zapytania i też jeszcze 
dopowiem do pani dyrektor, na końcu zdania oznacza zainteresowanie właśnie. I w związku z 
tym to też jest nasza rola, żebyśmy o to pytali, nieważne czy jesteśmy radnymi z koalicji  
rządzącej, czy radnymi spoza tej koalicji, bo to jest po prostu nasza praca, aby pytać i też  
pytać  w  imieniu  mieszkańców.  Będziemy,  panie  starosto,  bacznie  przyglądać  się  tym 
planowanym inwestycjom, tak aby realizacja tych inwestycji była przede wszystkim realna, a 
nie wirtualna i nie były te inwestycje przesuwane na kolejne lata, a ten budżet wydaje się 
dosyć mocno ambitny, a okres przed nami dosyć intensywny, szczególnie wiosna. Jak zawsze 
wiemy, tych potrzeb jest dużo, sporo. Sam pan ze Związku Powiatów Polskich mówił, że 
gdzie się nie pojawi, to pojawiają się też i potrzeby. I też każdy dobrze wie, też z panem 
starostą mamy często się okazję widywać na różnych wydarzeniach i tam też każdy podnosi, 
że tu brakuje, tu brakuje, tu droga jakaś jest do zmodernizowania i niestety tych środków nie 
ma  na  tyle  dużo.  Bo  też  powiat  jest  specyficzną  jednostką  jeśli  chodzi  o  budżet  i 
dokoptowywanie tych środków do budżetu rocznego. Jedynie co mogę powiedzieć czego mi 
zabrakło, w tej komunikacji i relacji właśnie jest nieodpowiedzenie na nasz apel, jeśli chodzi 
o  spotkanie  z  dyrekcją  szkół  ponadpodstawowych,  bo  może  pewne  rzeczy  można  było 
uniknąć. Może wielu emocji można było też również uniknąć i może też kilka inwestycji w 
sieradzkich szkołach by się  pojawiło.  Bo my nie  mamy żadnych pretensji,  jeśli  chodzi  o 
sieradzki Żerom. Chcemy, aby każda szkoła równo się rozwijała, bo to daje przede wszystkim 
możliwość rozwoju najmłodszym mieszkańcom naszego powiatu i tak, aby mogli w sposób 
kompleksowy i pełny,dokonywać wyboru, jeśli chodzi o wybór swojej szkoły, która kształtuje 
przyszłość tych młodych ludzi i warto by było, aby przede wszystkim ci młodzi ludzie mieli 
dobrą infrastrukturę, bo inwestycja w infrastrukturę edukacji jest po prostu niezbędna. Panie 
Starosto, nie zagłosujemy przeciw temu budżetowi, bo też wiemy, że minione rzędy obciążały 
samorządy, dokładały obowiązków, a środków relatywnie mniej, więc dobrze wiemy, że te 
budżety każdego samorządu są po prostu ciężkie do skonstruowania i odpowiedzenia na te 
wszystkie  potrzeby.  Wiemy też,  że  to  jest  specyficzny  czas,  więc  każdy  z  nas  podejmie 
decyzję  we  własnym  sumieniu  odnośnie  poparcia  budżetu,  ale  tak  jak  powtórzę,  jak 
powiedziałem, na pewno nie będziemy przeciw temu budżetowi, bo każdy z nas jak tutaj 
siedzimy powinien trzymać kciuki za realizację każdego budżetu.  No bo każdy budżet w 
swoim założeniu powinien dawać rozwój każdej jednostce samorządu terytorialnego, w tym 
oczywiście mieszkańców, którzy tworzą daną jednostkę. Wierząc, że zaproponowany budżet 
będzie  przybliżał  nas  do naszego rozwoju,  ja  też  w swoim imieniu  i  też  myślę  kolegów 
reprezentujących moją formację polityczną, wstrzymamy się od głosu przy podejmowaniu 
decyzji o poparciu budżetu na rok 2024, ale mocno trzymamy panie starosto kciuki za to,  
żeby ten budżet został w pełni zrealizowany. Bo też nam naprawdę zależy, żeby te wszystkie 
inwestycje,  które pan założył,  szczególnie w tych wydatkach majątkowych odpowiedziały 
tym potrzebom, szczególnie włodarzy,  którzy do pana tak często przychodzą i  którzy tak 
często proszą o jego realizację. Szanowni Państwo, jeszcze raz powtórzę, każdy budżet ma 
plusy i minusy, ale dzisiaj też potrzebujemy dużego wsparcia dla każdej jednostki samorządu 
terytorialnego, bo te budżety są niezwykle trudne do skonstruowania. Dziękuję bardzo.”
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Pani Skarbnik Iwona Piekarczyk zabierając głos stwierdziła, że „chce sprostować w 
zakresie różnic,  które tutaj  pan radny podnosił,  że różni  się  kwota na termomodernizację 
szkół. W budżecie ujęta jest kwota brutto, na jakie są podpisane umowy na dofinansowanie z 
wojewódzkim funduszem. Natomiast  zamówienie publiczne to jest  kwestia  na jaki  zakres 
robót był ogłaszany przetarg i wiadomo, że tam te kwoty są niższe. W budżecie jest brutto  
kwota na jakie mamy podpisaną umowę. Dziękuję”.

Przewodnicząca Rady Powiatu Olga Kołoszczyk stwierdziła, że słuchając wypowiedzi 
pana  radnego,  przypomniało  jej  się  już  niejedno  wystąpienie  w poprzednich  latach  pana 
radnego Jacka Walczaka,  który też  zawsze patrzył  na budżet  i  był  dla  niego imponujący 
budżet i też zawsze była taka nutka, czy to się jednak uda. I przez te wszystkie lata to się  
udawało,  więc  myśli  że  ten  budżet  też  się  uda  i  rzeczywiście  jest  naprawdę  budżet 
imponujący i liczę na to, że tak samo zakończy się sukcesem jak w poprzednich latach.

e) Głosowanie i podjęcie uchwały budżetowej 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Krzysztof 

Żubrowski odczytał treść projektu uchwały Nr LXX/513/2023 Rady Powiatu Sieradzkiego z 
dnia 28 grudnia 2023 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Sieradzkiego na 2024 rok

 Przewodnicząca Rady Powiatu Olga Kołoszczyk przystąpiła do sprawdzenia kworum, 
obecnych 22 radnych. Projekt uchwały poddano pod głosowanie:
 ZA (19 głosów)

Tomasz  Baliński,  Mariusz  Bądzior,  Sławomir  Bruś,  Andrzej  Czyżak,  Sylwia  Dęga-
Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan Kołodziejczyk, 
Olga  Kołoszczyk,  Michał  Ławniczak,  Daniel  Palma,  Marek  Płóciennik,  Małgorzata 
Rojanek, Artur Sterna, Michał Terka, Grzegorz Wardęga, Michał Wzgarda, Krzysztof 
Żubrowski.

 PRZECIW (0 głosów)
 WSTRZYMAŁO SIĘ (3 głosy)

Michał Pabich, Maciej Sulgan, Konrad Wilczyński.
 NIEOBECNI (0 radnych) 
Uchwała została przyjęta większością głosów.
/uchwała Nr LXX/512/2023 stanowi załącznik nr 8 do protokołu/

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-
2036

Przewodniczący  Komisji  Uchwał  i  Wniosków  Krzysztof  Żubrowski odczytał  treść 
projektu uchwały Nr LXX/514/2023 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 28 grudnia 2023 roku 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2036.

 W  związku  z  brakiem  uwag  Przewodnicząca  Rady  Powiatu  Olga  Kołoszczyk 
przystąpiła do sprawdzenia kworum, obecnych 22 radnych. Projekt uchwały poddano pod 
głosowanie:
 ZA (18 głosów)

Tomasz Baliński,  Mariusz Bądzior,  Sławomir Bruś,  Sylwia Dęga-Frątczak, Kazimiera 
Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, 
Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, 
Michał Terka, Grzegorz Wardęga, Michał Wzgarda, Krzysztof Żubrowski.

 PRZECIW (0 głosów)
 WSTRZYMAŁO SIĘ (4 głosy)

Andrzej Czyżak, Michał Pabich, Maciej Sulgan, Konrad Wilczyński.
 NIEOBECNI (0 radnych) 
Uchwała została przyjęta większością głosów.
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/uchwała Nr LXX/514/2023 stanowi załącznik nr 9 do protokołu/

10 .Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sieradzkiego na 2023 rok
Przewodniczący  Komisji  Uchwał  i  Wniosków  Krzysztof  Żubrowski odczytał  treść 

projektu uchwały Nr LXX/515/2023 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 28 grudnia 2023 roku 
w sprawie zmiany zmian w budżecie Powiatu Sieradzkiego na 2023 rok.

 W  związku  z  brakiem  uwag  Przewodnicząca  Rady  Powiatu  Olga  Kołoszczyk 
przystąpiła do sprawdzenia kworum, obecnych 22 radnych. Projekt uchwały poddano pod 
głosowanie:
 ZA (18 głosów)

Tomasz Baliński,  Mariusz Bądzior,  Sławomir Bruś,  Sylwia Dęga-Frątczak, Kazimiera 
Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, 
Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek Płóciennik, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, 
Michał Terka, Grzegorz Wardęga, Michał Wzgarda, Krzysztof Żubrowski.

 PRZECIW (0 głosów)
 WSTRZYMAŁO SIĘ (4 głosy)

Andrzej Czyżak, Michał Pabich, Maciej Sulgan, Konrad Wilczyński.
 NIEOBECNI (0 radnych) 
Uchwała została przyjęta większością głosów.
/uchwała Nr LXX/515/2023 stanowi załącznik nr 10 do protokołu/

11 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków budżetowych, które w roku 2023 nie 
wygasają z upływem roku budżetowego. 

Przewodniczący  Komisji  Uchwał  i  Wniosków  Krzysztof  Żubrowski odczytał  treść 
projektu uchwały Nr LXX/516/2023 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 28 grudnia 2023 roku 
w sprawie zmiany  ustalenia  wydatków budżetowych,  które  w roku  2023  nie  wygasają  z 
upływem roku budżetowego. 

Radny Grzegorz Wardęga nawiązując do planowanej inwestycji  budowy ronda ul. 
Armii  Krajowej  i  ul.  Bohaterów Września  w Sieradzu zwrócił  uwagę,  by na  przykładzie 
innych państw budować ronda na podstawie tylko słupków gumowych, po których pojazdy 
uprzywilejowane przejeżdżają. Zmniejszy to ogromne koszty. Radny zwraca się o rozważenie 
takich możliwości już na etapie projektowym zadania. 

Pan  Robert  Piątek  Dyrektor  PZD  w  Sieradzu wyjaśnił,  że  warunki  techniczne 
przedstawiają  na  jakich  drogach  jakie  można  budować  ronda.  Jeżeli  warunki  pozwalają 
robimy to zdecydowanie taniej, przykładem jest rondo na ulicy Sikorskiego, które udało się 
zaadoptować całą tarczę skrzyżowania i wystarczyło tylko zrobić okrąg gdzie koszt to ponad 
200  000  zł.  Natomiast  większość  kosztów  na  tym  miejscu  nie  będzie  związana  z  samą 
budową ronda,  czyli  z  samym tym co będzie widać dla kierowcy,  ale  z  tym co jest  pod 
spodem. Niestety jest olbrzymia ilość sieci, wszystko co jest możliwe, od gazu przez wysokie 
napięcie, przez komorę ciepłowniczą, jest tam bardzo dużo rzeczy, które niestety przy tym 
trzeba  będzie  rozwiązać.  Dyrektor  jest  już  po  kilku  rozmowach  z  przedsiębiorstwem 
energetyki cieplnej oraz miastem i będzie próba by ten montaż finansowy na pewno w jakiś 
sposób realizować. Powiat będziemy też na pewno występował o fundusze zewnętrzne, które 
umożliwią uzyskanie dofinansowania.

Radny Konrad Wilczyński stwierdził, że ulica Sikorskiego będzie łączyła się z ulicą 
Bohaterów Września, co ułatwi przepływ pojazdów i poprawi bezpieczeństwo. Może okazać 
się, że rondo faktycznie nie będzie musiało być wykonane w tak w dużej skali.  Być może 
będą jakieś nowe pomysły, jest kilka możliwości rozwiązania, zwłaszcza, że jest duży pas 
zieleni, gdzie można wykonać łamane pierwszeństwo. 
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Radny  zapytał  o  ulicę  Wołodyjowskiego,  ponieważ  na  sesji  w  mieście  już  są 
informacje od wczoraj, że Rada Miejska w Sieradzu w programie obrad ma między innymi 
przyznanie 2.400.000 zł pomocy finansowej Powiatowi Sieradzkiemu na przebudowę ulicy 
Wołodyjowskiego i Sadowej.

Dyrektor  PZD  Robert  Piątek wyjaśnił,  że  jest  to  uchwała  intencyjna,  która  jest 
konsekwencją  wspólnego  uzgodnienia  jak  będzie  wyglądała  przebudowa  ulicy 
Wołodyjowskiego i Sadowej. Jest to zadanie dwuletnie zawarte w budżecie na przyszły rok. 
Odnośnie kwity 2 400 000 zł z Urzędu Miasta jest na 2025 rok, w związku z tym teraz tego 
nie  ma  w  budżecie,  natomiast  pojawi  się  w  budżecie  na  2025  roku.  Prawdopodobnie 
wykonanie ulicy Wołodyjowskiego będzie w 2024, ulica Sadową w 2025.

W związku z brakiem innych uwag Przewodnicząca Rady Powiatu Olga Kołoszczyk 
przystąpiła do sprawdzenia kworum, obecnych 22 radnych. Projekt uchwały poddano pod 
głosowanie:
 ZA (22 głosów)

Tomasz  Baliński,  Mariusz  Bądzior,  Sławomir  Bruś,  Andrzej  Czyżak,  Sylwia  Dęga-
Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan Kołodziejczyk, 
Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak,  Michał Pabich,  Daniel Palma, Marek Płóciennik, 
Małgorzata  Rojanek, Artur  Sterna,  Maciej  Sulgan  Michał  Terka,  Grzegorz  Wardęga, 
Konrad Wilczyński, Michał Wzgarda, Krzysztof Żubrowski.

 PRZECIW (0 głosów)
 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosy)
 NIEOBECNI (0 radnych) 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie.
/uchwała Nr LXX/516/2023 stanowi załącznik nr 11 do protokołu/

12. Sprawy różne. 
Starosta  Mariusz  Bądzior w  imieniu  Zarządu  podziękował  za  przyjecie  budżetu 

Powiatu Sieradzkiego na 2024 rok. Jest to jeden z największych budżetów  w tej kadencji. 
Starosta  w  związku  ze  zbliżającym  się  nowym  Rokiem  złożył  wszystkim  życzenia 
noworoczne.

Radny  Konrad  Wilczyński  nawiązał  do  tragicznego  wypadku  jaki  miał  miejsce
w ostatnim czasie na ul. Łokietka w Sieradzu. Radny zwrócił się do Rady o przemyślenie jak 
usprawnić  przejście  dla  pieszych  obok  przystanku  autobusowego  oraz  o  rozważenie 
możliwości  wykonania  chodników  od  strony  BGŻ.  Ponadto  zakład  opieki  zdrowotnej 
mieszczący się w podwórku również również jest  miejscem wzmożonego ruchu pieszych. 
Radny zaproponował aby za pośrednictwem nośników internetowych czy portali społecznych 
Powiat  umożliwił  mieszkańcom zgłaszanie  miejsc  niebezpiecznych  co  pozwoli  reagować
i zwiększyć bezpieczeństwo. 

Radny Michał Terka w związku z końcem roku złożył wszystkim podziękowania za 
współpracę oraz złożył życzenia noworoczne

Przewodnicząca  Rady  Powiatu  Olga  Kołoszczyk złożyła  wszystkim  zebranym 
życzenia noworoczne.

13. Zamknięcie LXX sesji Rady Powiatu Sieradzkiego
W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  posiedzenia  Przewodnicząca  Rady  Olga 

Kołoszczyk o godz. 1221  zamknęła obrady LXX  sesji Rady Powiatu Sieradzkiego.
 

Przewodnicząca
Rady Powiatu Sieradzkiego

/-/Olga Kołoszczyk  
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Protokołowała:
Starszy inspektor 
Joanna Kołodziejczyk
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